
Protokół z sesji Rady Gminy Kętrzyn z dnia 26 marca 2023 roku Strona 1 
 

 
Protokół Nr LXII/2023 

z sesji  Rady Gminy Kętrzyn  z  dnia  26 kwietnia 2023  roku 
 

Data i godzina spotkania 26.04.2023 r.   godz. 11.00  
 

 Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski 

Skarbnik Gminy Pani Krystyna Kalisz 

Inspektor ds. obsługi rady Pani Jagoda Pyrka 

Kierownik Referatu Pan Mark Lemieszek 

p.o. dyrektora GOK Pani Marta Szmyd 

Przedstawiciel GPK w Karolewie Pan Mirosław Świdziński 

Kierownik GOPS Pan Robert Trusewicz 

Radca Prawny Pan Dariusz Bączek 

Nieobecni : Pani Renata Olechnowicz 
Pani Katarzyna Rodak 

 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Marzena Juchniewicz  stwierdziła, że na 15 radnych obecnych 
jest 13 w związku z czym obrady są prawomocne. Nieobecni radni to radna Pani Renata Olechnowicz 
oraz Pani Katarzyna Rodak .  
 
Przewodnicząca Rady Gminy przywitała Panią Olgę Wanago - radną powiatu Kętrzyńskiego oraz uczniów 

Szkoły Podstawowej w Nakomiadach. Dodała, iż  obecność na sesji jest to dla młodych ludzi lekcją 

demokracji, uczenia się i poznania wszystkiego, co jest związane z samorządnością i demokracją. 

Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała, iż sesja jest nagrywana i osoby w niej uczestniczące muszą 

liczyć się z tym, że materiał może zostać upubliczniony.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała proponowany porządek obrad: 
 
1/ Otwarcie posiedzenia           

2/ Stwierdzenie prawomocności obrad 

3/ Wybór sekretarza obrad 

4/ Sprawozdanie z działalności wójta w okresie między sesjami 

5/ Sprawozdanie z działalności Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego w Karolewie 

6/ Podjęcie uchwał : 

 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kętrzyn 
 w sprawie zmian w budżecie Gminy Kętrzyn na 2023 rok 
 w sprawie rezygnacji z członkostwa Gminy Kętrzyn w Stowarzyszeniu Miast, gmin i Powiatów 

Szlak Świętej Warmii 
7/ Interpelacje i zapytania radnych 
8/ Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
9 /  Przyjęcie protokołów z sesji : 
10/ Sprawy różne;  
 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie przyjęcie porządku obrad. 

 

Przebieg głosowania : 
          „za” : 13  radnych : Biała Serafina, Katiuszyn Mirosława, Bukowska Barbara, Dziemiela 
                   Wiesław, Juchniewicz Teresa, Bohdanowicz Beata, Pietkiewicz 
                   Iwona, Rutkowski  Zbigniew, Kajcińska Leokadia, , Wyszomirski Tomasz, Katiuszyn  
                   Mirosława, Mańkowska Agnieszka, Tomasik Mirosław 

             „przeciw”  :   0 radnych :  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
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Ad. pkt 3 Sprawozdanie z działalności wójta w okresie między sesjami 

 

Wójt Gminy Kętrzyn Paweł Bobrowski złożył sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami. 

 

Radny Pan Tomasz Wyszomirski spytał o terminy termomodernizacja budynku, o którym mowa w 

sprawozdaniu. 

Wójt Gminy Kętrzyn wyjaśnił, iż w tym roku w harmonogramie prac zawarto przede wszystkim wykonanie 

dachu, co  jest dla nas priorytetem. Zakończenie prac planowane jest na wrzesień przyszłego roku.  

 

Ad. pkt 3 Sprawozdanie z działalności Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego w Karolewie 

 

Pan Mirosław Świdziński przedstawił sprawozdanie z działalności przedsiębiorstwa w okresie między 

sesjami ( sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu ).  

 

Radny Pan Mirosław Tomasik spytał, jakie będą kształtowały się ceny w sytuacji, gdy Sękity nie będą już 

przyjmować odpadów, a ten strumień odpadów będzie skierowany do Spytkowa? 

 

Pan Mirosław Świdziński wyjaśnił, iż z informacji uzyskanych od Prezesa GPK wynika, iż w Olsztynie i w 

Spytkowie zaplanowano spotkanie poświęcone rozmowom dotyczących podpisania umów na dostawę 

odpadów. Informacja odnośnie rozwiązania umowy z Sękitami spadła na GPK praktycznie bez 

zapowiedzi -  nie było to przygotowane wcześniej żadną rozmową ani informacją pisemną.  

 

Ad. pkt 4 Podjęcie uchwał 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kętrzyn 
 
Skarbnik Gminy Pani Krystyna Kalisz wyjaśniła, iż projekt zmiany w wieloletniej prognozie finansowej 

przewiduje jedną istotną zmianę - zmianę przedsięwzięcia. Dotyczy to inwestycji pod nazwą: poprawa 

infrastruktury drogowej poprzez przebudowę i remont dróg gminnych o łącznej długości 5 km 410 m.                  

w 11 miejscowościach w gminie Kętrzyn. W tym punkcie zwiększamy plan o 110 000 zł, w związku z 

warunkami, które postawiła Energa operator. Pozostałe parametry wieloletniej prognozy finansowej nie 

ulegają zmianie.  Aktualizacji ulegają kwoty dochodów i wydatków po uchwaleniu zmian w budżecie.  

Radny Pan Mirosław Tomasik poprosił o wyjaśnienia, czy zmiany dotyczą przeznaczenia środków na 

przeniesienie słupów energetycznych ? Czy znajdują się one na terenach gminnych ? 

Kierownik Pan Marek Lemieszek wyjaśnił, iż zmiany dotyczą przebudowy linii energetycznej, gdzie w 

większości jest to sieć kablowa. Po przedłużeniu dokumentacji projektowej przebudowy dróg Energa 

postawiła warunek aby usunąć kolizję z liniami kablowymi poprzez ich przebudowanie. Wynikiem tego 

było zawarcie umowa zgodnie z wymogami Energi na przebudowę tych linii. W pierwszym momencie ta 

kwota była nieco mniejsza, ale po przetargu w NFZ ta kwota ostatecznie wyniosła 110 000 zł. 

Wójt Gminy Kętrzyn dodał, iż faktycznie cała sytuacja jest dziwna. Już od pewnego czasu  staramy się 

na przyszłość, zawierając już umowy z Energą wpisywać już w uzgodnieniach, że w przypadku budowy, 

przebudowy drogi, Energa wtedy na własny koszt przebuduje swoje urządzenia. To jest temat, który już 

istniał, więc nie działa wstecz. Nie są to nasze urządzenia, a chcąc przebudować naszą drogę, gdzie 

infrastruktura nie jest nasza, a stoi na naszym gruncie, musimy jeszcze ponosić koszty przebudowy tejże 

infrastruktury. Budzi to trochę wątpliwości i kontrowersji, lecz chcąc realizować cały projekt za ponad                   

13 000 000 zł. niestety musimy się zdecydować na wydatkowanie tych 100 000 zł i usunięcie kolizji- 

przebudowanie nie naszej infrastruktury, by zrealizować przedsięwzięcie przebudowy 11 dróg. 
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Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały, a następnie poddała ją pod głosowanie. 

Radni 13 głosami „za”  podjęli uchwałę 

 

Przebieg głosowania : 
          „za” : 13  radnych : Biała Serafina, Katiuszyn Mirosława, Bukowska Barbara, Dziemiela 
                   Wiesław, Juchniewicz Teresa, Bohdanowicz Beata, Pietkiewicz 
                   Iwona, Rutkowski  Zbigniew, Kajcińska Leokadia, , Wyszomirski Tomasz, Katiuszyn  
                   Mirosława, Mańkowska Agnieszka, Tomasik Mirosław 

             „przeciw”  :   0 radnych :  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
 

Nr LXII/304/2023 w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Kętrzyn na 2023 rok 

 

 
 
Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok 
 
Skarbnik Gminy Pani Krystyna Kalisz wyjaśniła, iż  projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

przewiduje zwiększenie planu dochodów i planu wydatków o kwotę 1200 zł w dziale 754 bezpieczeństwo 

publiczne i ochrona przeciwpożarowa - są to pieniądze z funduszu pomocy na finansowanie zadań 

bieżących w zakresie pomocy obywatelom Ukrainy. Po stronie dochodów zwiększenie następuje w dziale 

756-zwiększenie planu dochodów o kwotę 120 450 zł z tytułu wpływów z odsetek od nieterminowych 

wpłat od podatków o kwotę 77 450 zł oraz z tytułu różnych opłat o kwotę 43 000 zł. W dziale 854 

edukacyjna opieka wychowawcza zwiększa się plan dochodów i wydatków o kwotę 105 000 zł zgodnie z 

decyzją, którą wydał wojewoda Warmińsko Mazurski , z przeznaczeniem na dofinansowanie świadczeń 

pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów. W dziale 853 pozostałe zadania w zakresie 

polityki społecznej, zwiększa się plan dochodów i wydatków o kwotę 120 000 zł, w związku z 

preferencyjnym zakupem węgla. W dziale 855- rodzina decyzją wojewody Warmińsko Mazurskiego został 

zwiększony plan wydatków i dochodów o kwotę 31 zł, z przeznaczeniem na wydawanie karty dużej 

rodziny. W planie wydatków  w dziale 0 10-  rolnictwo i łowiectwo zwiększono plan na zadanie pn. 

przepompownia ścieków w miejscowości Windykajmy- o kwotę 12 854 zł, ( przyjmujemy tą inwestycje z 

gminnego przedsiębiorstwa naszego komunalnego w Karolewie). W dziale 600 transport i łączność 

zwiększa się plan wydatków inwestycyjnych o kwotę 110 000 zł (zwiększenie na zadaniu -poprawa 

infrastruktury drogowej poprzez  przebudowę i remont dróg gminnych w 11 miejscowościach w gminie 

Kętrzyn). W dziale 801- oświata i wychowanie -przeniesienia planu między paragrafami i majątkowymi 

oraz wydatkami bieżącymi. 

Radny Pan Mirosław Tomasik poprosił o informację, czego dotyczy „pomoc materialna o charakterze 
socjalnym dla uczniów” ?  
 
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej wyjaśnił, iż dotyczy to stypendiów szkolnych.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały, a następnie poddała ją pod głosowanie. 

Radni 13 głosami „za”  podjęli uchwałę 

Przebieg głosowania : 
          „za” : 13  radnych : Biała Serafina, Katiuszyn Mirosława, Bukowska Barbara, Dziemiela 
                   Wiesław, Juchniewicz Teresa, Bohdanowicz Beata, Pietkiewicz 
                   Iwona, Rutkowski  Zbigniew, Kajcińska Leokadia, , Wyszomirski Tomasz, Katiuszyn  
                   Mirosława, Mańkowska Agnieszka, Tomasik Mirosław 

             „przeciw”  :   0 radnych :  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
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Nr LXII/305/2023 w sprawie zmian w 
budżecie Gminy Kętrzyn na 2023 rok 

 

 

 
Projekt uchwały w sprawie rezygnacji z członkostwa Gminy Kętrzyn w Stowarzyszeniu Miast, Gmin i 
Powiatów – Szlak Świętej Warmii 
 
Wójt Gminy Kętrzyn wyjaśnił, iż przystępując do stowarzyszenia rekomendował, ażeby przystąpić do tego 

stowarzyszenia dopóty nie pojawiają się składki. Na podstawie uchwały zarządu podjęto decyzję o 

obowiązkowej składce, stąd też projekt uchwały dotyczący rezygnacji z członkostwa. Powyższy projekt 

uchwały został przedstawiony komisjom i radnym na poniedziałkowym wspólnym posiedzeniu komisji.  

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały, a następnie poddała ją pod głosowanie. 

Radni 13 głosami „za”  podjęli uchwałę 

Przebieg głosowania : 
          „za” : 13  radnych : Biała Serafina, Katiuszyn Mirosława, Bukowska Barbara, Dziemiela 
                   Wiesław, Juchniewicz Teresa, Bohdanowicz Beata, Pietkiewicz 
                   Iwona, Rutkowski  Zbigniew, Kajcińska Leokadia, , Wyszomirski Tomasz, Katiuszyn  
                   Mirosława, Mańkowska Agnieszka, Tomasik Mirosław 

             „przeciw”  :   0 radnych :  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 

 
 

Nr LXII/306/2023 w sprawie rezygnacji z 
członkostwa Gminy Kętrzyn w 
Stowarzyszeniu Miast, Gmin i Powiatów 
– Szlak Świętej Warmii 

 

Ad. pkt 5 Interpelacje i zapytania radnych 

Brak. 

 

Ad. pkt 6 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

Brak.  

 

Ad.pkt 11 Sprawy różne 

1/ Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Marzena Juchniewicz poinformowała radnych o piśmie, 
jakie wpłynęło do wiadomości Rady Gminy od Ochotniczej Straży Pożarnej w Karolewie. Powyższe pismo 
zostało przekazane radnym drogą elektroniczną, jednak z uwagi na fakt iż również sołtysi uczestniczyli w 
spotkaniu z OSP Karolewo – pismo zostanie odczytane. Przewodnicząca Rady Gminy odczytała 
zgromadzonym powyższe pismo. 
 
Wójt Gminy Kętrzyn zauważył, iż większość z obecnych zna temat poruszanej sprawy, jednak 

przypominając – chodzi o klucze. Gmina stoi na stanowisku, iż 1 komplet kluczy zostaje w urzędzie, 

natomiast pozostałe komplety kluczy czy to 2 ,10 czy 11 przekazane zostają dla OSP. Z uwagi na fakt, iż 

trwa to już już kilka miesięcy wysłano pismo - wyznaczając termin na odebranie kluczy.  Zgodnie z tym 

co było przeczytane, przedstawiciel OSP zjawił się w Urzędzie, lecz nie odebrano kluczy od obiektu. Jako 

powód wskazano fakt, iż nie były przygotowane wszystkie komplety kluczy i pilotów do obiektu.                             

W  związku z powyższym ponownie wysłano pismo do polubownego rozwiązania umowy. Wójt wyjaśnił, 

iż dalej będzie już procedowane rozwiązanie umowy na budynek 27A- budynek remizy. Wójt dodał, iż do 

nowej remizy przestawiono już samochód star 266, a Gmina oddała dotychczasowy obiekt ( garaż)  dla 

właściciela, czyli dla szkoły rolniczej. Poproszono również  OSP  o zwrot kluczyków i dokumentów od 

wozu bojowego Iveco. Wójt podkreślił, iż równolegle wystąpił do państwowej straży pożarnej o analizę 

kwestii bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie Gminy. Biorąc pod uwagę włączenie jednostki 
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OSP Wilkowo do podziału bojowego, poproszono i informację, czy istnieje dodatkowo konieczność 

podpisania umowy z gminą ościenną , aby prawidłowo zabezpieczyć gminę.  

2/ Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Marzena Juchniewicz poinformowała, iż do Rady gminy 

wpłynęło pismo mieszkańca gminy, a następnie odczytała jego treść.  

Wójt Gminy Kętrzyn wyjaśnił, sprawa dotyczy Kruszewca i jednej z dróg przebudowanych                                                

w 11 miejscowościach. Toczy się ona już dosyć długo i dotyczy tego, iż mieszkańcy miejscowości zwrócili 

uwagę, że droga została zajęta. W obecnej chwili chcemy tą drogę przebudować, podczas gdy w między 

czasie Państwo wystąpili do sądu o zasiedzenie naszej gminnej publicznej drogi.  Wójt zauważył, iż w 

przypadku chodnika, o którym mowa w piśmie- nie chcemy go niszczyć czy przebudowywać, lecz będzie 

on publicznie dostępny. Wójt zauważył, iż nie może zagwarantować, że ten chodnik będzie tylko i 

wyłącznie dla Państwa, gdyż jeżeli ktoś będzie chciał się przejść tym chodniczkiem, to będzie miał do 

tego prawo.  

 
 
Protokół zakończono . Protokół zawiera 5 stron oraz 7 załączników. 
 
 
 
 
 
 
 

Protokołowała :              Przewodnicząca Rady Gminy  
 
 

    Inspektor ds. obsługi rady                Teresa Marzena Juchniewicz   
              Jagoda Pyrka  


